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DVA POHLEDY NA UDRŽITELNOST – PRŮMYSL A EKOLOGIE

V tématu udržitelnosti se sváří dva základní pohledy. Jako lidstvo musíme jednoznačně více chránit životní prostředí 
pro sebe, naše potomky, ale i pro ostatní živočišné a rostlinné druhy. Na druhé straně stojí průmyslové, energetické, 
ekonomické či logistické požadavky, na jejichž základě jsou využívány přírodní zdroje. Podaří se vyvážit tyto zájmy? 
A jsou vlastně všechny tyto zájmy v protikladu? Své pohledy nám v několika strukturovaných blocích nabídnou dvě 
výrazné osobnosti – Petr Jonák zastupující český průmysl v rámci Svazu průmyslu a dopravy ČR a Vojtěch Kotecký, 
přírodovědec, ochránce životního prostředí a bývalý programový ředitel Hnutí Duha.

UDRŽITELNÁ FIRMA VYŽADUJE 
PŘEDEVŠÍM UDRŽITELNÉ 
SKLADOVÁNÍ

Udržitelnost, tlak na snižování uhlíkové stopy a celkový 
proaktivní přístup k řešení klimatické změny se promítají do 
komplexního působení firem ve všech oblastech, logistické 
řetězce nevyjímaje. Svůj přístup k této problematice představí 
na konkrétním projektu zástupci společnosti Coca-Cola HBC 
a developera Panattoni.

Udržitelnost je většinově vnímána v kontextu péče o životní prostředí. A jedná se bezesporu o klíčový pohled, 
protože zejména doprava a dodavatelské řetězce budou v následujících letech a desetiletích vystaveny výraznému 
transformačnímu tlaku. Pro budoucnost mají chytrá řešení, která vedou ke snižování energetické náročnosti a uhlíkové 
stopy. Udržitelnost má však více podob. Například ekonomickou. Pandemie totiž zdecimovala mnoho oblastí podnikání 
a některé firmy odešly z trhu nebo byly pohlceny. Dále je třeba hledat nové obchodní modely, které budou udržitelné v éře 
postupující digitalizace.

HLEDÁNÍ CESTY 
K UDRŽITELNĚJŠÍ LOGISTICE 
POMOCÍ STUDIÍ LCA

PROF. ING. VLADIMÍR KOČÍ, 
PH.D., MBA, VŠCHT PRAHA
Zejména nákladní doprava, ale také 
skladování nebo balení mají zásadní 
negativní dopady na životní prostředí. 

V příspěvku se podíváme na to, jak mohou být logistika 
a dodavatelské řetězce udržitelnější z hlediska životního 
prostředí. Zazní také, jaké konkrétní kroky lze realizovat 
v dopravě nebo ve skladech. Doporučení vycházejí z hodnocení 
životního cyklu výrobků a služeb (LCA). Tyto studie dokážou 
v úplnosti popsat energetické i materiálové vstupy v rámci 
celého řetězce a přinést zásadní zjištění pro snižování 
energetické či materiálové náročnosti nebo
pro hledání neefektivit. 
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DOPOLEDNÍ PANELOVÁ DISKUZE: 
TISÍC A JEDNA PODOBA UDRŽITELNOSTI

Velmi dlouho byla logistika oblastí, kde se úzkostlivě sledovaly náklady. Pak přišla pandemie… Ceny kontejnerů vystřelily 
pětkrát. Pro vzdálenější destinace dramaticky zdražila lodní, letecká i železniční doprava. Z trhu „zmizely“ volné sklady 
a nájmy šly výrazně nahoru. Podpora státu pro neperspektivní firmy držela na místě lidi, kteří chyběli jinde, a tak podniky 
přidávaly na mzdách i v čase ekonomického poklesu. Společnosti překotně, a někdy draze investovaly do robotizace 
a digitalizace, protože jinak by neobstály. Vlivem růstu cen vstupů se podstatně prodražila průmyslová výroba. A nyní se 
ptáme, co z toho zůstane novým ekonomickým normálem.
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ODPOLEDNÍ PANELOVÁ DISKUZE: 
HLEDÁNÍ DALŠÍHO EKONOMICKÉHO NORMÁLU 

NOVÉ KARTY, NOVÁ HRA
MIROSLAV SINGER, GENERALI CEE HOLDING

Hospodářství se rozpoltilo. Vlivem pandemie 
prošla některá odvětví nebývalým rozvo-
jem, jiná však ze stejného důvodu čelila 
existenčním potížím. Každá krize přináší 
příležitost pro opětovné rozdání karet. 
S jakými „kartami“ v současnosti hrají český 

průmysl, segment služeb nebo samotná vláda? Bude se česká 
i evropská ekonomika dlouho stavět na nohy?
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AUTOLOG
AKTUÁLNÍ SITUACE A DLOUHODOBÉ TRENDY 
V AUTOMOBILOVÉM PRŮMYSLU
TOMÁŠ JUNGWIRTH, SDRUŽENÍ AUTOMOBILOVÉHO PRŮMYSLU

ZDOKONALENÝ MILK RUN A PRVNÍ AUTOSTORE V ČESKU

AUTOMOBILOVÝ PRŮMYSL VS. SKLADY V DOBĚ POSTCOVIDOVÉ
ROBERT SGARIBOLDI, 108 AGENCY

DOPAD ELEKTROMOBILITY NA DODAVATELSKÉ ŘETĚZCE
ILIYAN IVANOV, ŠKODA AUTO

PANELOVÁ DISKUZE: 
AUTOMOTIVE NA MNOHA KŘIŽOVATKÁCH NAJEDNOU
Automobilový průmysl je jedním z největších segmentů české ekonomiky z hlediska příspěvku 
k hrubému domácímu produktu, exportu nebo zaměstnanosti. Když na něj tedy „číhají“ zcela 
zásadní výzvy, je třeba zpozornět. Zvládne automobilový průmysl absorbovat všechny nové 
trendy spojené s elektromobilitou, ekologickou dopravou a energetickou úsporností? 
PANELISTY NAJDETE NA WWW.EASTLOG.CZ

RETAILOG
COVIDOVÁ REVOLUCE: 
ŠTĚSTÍ PŘÁLO PŘIPRAVENÝM A RYCHLÝM
TOMÁŠ PROUZA, SVAZ OBCHODU A CESTOVNÍHO RUCHU ČR

PRŮMYSLOVÉ BROWNFIELDY A JEJICH VYUŽITÍ 
PRO MĚSTSKOU LOGISTIKU

BEZEMISNÍ PALETOVÁ DISTRIBUCE V PRAZE

UDRŽITELNÁ MĚSTSKÁ LOGISTIKA VYŽADUJE NOVÁ ŘEŠENÍ

PANELOVÁ DISKUZE: 
MĚSTO JAKO LOGISTICKÁ VÝZVA
Ve městech žije stále více lidí, kteří zde také více nakupují. To jsou dva hlavní faktory, které 
v posledních letech stojí za masivním rozvojem městské logistiky. Nejsou však jediné. Jak se 
potřebám city logistiky podřizují plány developerů, kteří připravují prostory pro skladování 
a distribuci? Jakými způsoby lze přepravovat potřebné zboží ve stále hustější dopravě? 
Je možné dále optimalizovat závozy do center měst, aby byly splněny všechny nároky 
související s legislativou i ochranou životního prostředí a obyvatel? Přijdou nová distribuční 
schémata a inovace pro zásobování měst?
PANELISTY NAJDETE NA WWW.EASTLOG.CZ
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PRŮMYSL 4.0 V ČESKÉ REPUBLICE
JIŘÍ HOLOUBEK, SVAZ PRŮMYSLU A DOPRAVY ČR

INTELIGENTNÍ COLD-CHAIN LOGISTIKA A PROVOZNÍ AUTOMATIZACE

JAK ROHLIK.CZ DÍKY AUTOMATIZACI A DIGITALIZACI PROCESŮ 
SPRAVUJE ŠIROKÉ PORTFOLIO DODAVATELŮ

BLOCKCHAIN V LOGISTICE – ZKUŠENOSTI, 
VYUŽITÍ A VÝHLED DO BUDOUCNOSTI
PETR ČERMÁK, BLOCKCHAIN CONNECT | CZECH ALLIANCE

PANELOVÁ DISKUZE: NEZASTAVITELNÝ VZESTUP AUTOMATIZACE, 
DIGITALIZACE A ROBOTIKY
I když v mnoha výrobních, obchodních i logistických firmách stále úřaduje tužka a papír, 
trend moderní ekonomiky je jednoznačný: automatizace, digitalizace, robotizace. A není 
třeba hned používat výraz Průmysl 4.0, který mnohé irituje. Výzva, které čelíme, není ani 
tak revoluční jako spíše evoluční. Možná nás pouze překvapuje naléhavost, se kterou se 
hlásí o slovo a s jakou vyžaduje od managementů firem rychlé řešení. Jsou firmy připraveny 
na čtvrtou průmyslovou (r)evoluci? Jak lze postupovat při digitalizaci podniku? Jaké jsou 
největší překážky pro automatizaci a robotizaci v logistice? Jak rychlí jsou dodavatelé au-
tomatizace. A dokážou řešit akutní nedostatky pracovníků? Jaká rizika vyplývají z digitalizace 
a robotizace firem?
PANELISTY NAJDETE NA WWW.EASTLOG.CZ
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